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معاون علمی رئیس جمهور با اش�اره به بازدید 
روز گذش�ته رهب�ر معظ�م انقاب اس�امی از 
نمایشگاه دستاوردهای شرکت های دانش بنیان، 
گفت: وقتی رهب�ر معظم انقاب بر »دانش بنیان 
ش�دن اقتصاد« به عنوان راه تحول و پیش�رفت 
تاکی�د دارند، لازم اس�ت ک�ه ما ب�ه حوزه های 
اقتصادی که کشور در آن توانمندی دارد، توجه 
کنی�م و مزیت ه�ا، نق�اط نیازمند کار بیش�تر و 
جاهای خالی را در زنجیره های ارزش بشناسیم. 
در ای�ن مس�یر می�زان ص�ادرات ش�رکت های 
دانش بنیان نیز تا پایان امسال از ۲ میلیارد دلار 

فراتر خواهد رفت.
به گزارش ایس��نا، روح الله دهقان��ی فیروزآبادی در 
برنامه گفت وگوی ویژه خبری سیما با موضوع »بازدید 
رهبر معظم انقلاب اسلامی از نمایشگاه دستاوردهای 
شرکت های دانش بنیان«، اظهار کرد: این نمایشگاه که 
برای دومین س��ال برگزار شد، بحمدالله مورد تفقد و 
توجه رهبر فرزانه انقلاب قرار گرفت و ایشان، فرصتی 
چهارساعته را برای بازدید از دستاوردهای دانش بنیان 
ارائ��ه ش��ده در این نمایش��گاه و گفت وگ��و با فعالان 

شرکت ها اختصاص دادند.
دهقانی فیروزآبادی با اش��اره ب��ه رویکرد موضوعی 
این نمایش��گاه و توجه به نقش دانش بنیان ها در حل 
نیازه��ای فناوران��ه اقتصاد و صنعت، گف��ت: رویکرد 
امسال این نمایشگاه، نس��بت به سال گذشته تفاوت 
جدی داشت و در حالی که سال گذشته دستاوردها بر 

مبنای هر نهاد و دستگاه ارائه شد، امسال دستاوردها 
به ص��ورت موضوع��ی و در حوزه هایی همچون انرژی، 
آب و محی��ط زیس��ت، غ��ذا، دام و طی��ور و آبزیان، 
فناوری اطلاع��ات، معادن، حمل و نقل، کش��اورزی، 
ماش��ین آلات و معادن معرفی ش��د. هدف اصلی این 
نمایشگاه، این بود که نقش دانش بنیان ها را در تکمیل 
زنجیره های ارزش صنایع مختلف و اقتصاد نشان داده 
و جاهای خالی در زنجیره های ارزش را که  می تواند با 

نقش آفرینی دانش بنیان ها پر شود، نمایان کند.
وی از عزم جدی برای رفع نیازهای صنایع به دست 
ش��رکت های دانش بنیان خبر داد و افزود: وقتی رهبر 
معظم انقلاب بر »دانش بنیان شدن اقتصاد« به عنوان 
راه تحول و پیشرفت تاکید دارند، لازم است که ما به 
حوزه های اقتصادی که کش��ور در آن توانمندی دارد، 
توجه کنیم و مزیت ها، نقاط نیازمند کار بیشتر و جاهای 
خالی را در زنجیره های ارزش بشناس��یم. کشور ما در 

چند حوزه مزیت ویژه دارد که »انرژی« و»پزشکی و 
سلامت« از حوزه های مزیت های ویژه ما است، همین 
ط��ور در آب، محیط زیس��ت و ب��رق، نیازهای جدی 
داریم؛ همان طوری که رهبری فرمودند برای رسیدن 
به اقتصاد دانش بنیان یعنی اقتصادی که بهره ور است، 
نوآور اس��ت و از فناوری های روزآمد استفاده می کند 
و می تواند محصولات ب��ا کیفیت عرضه کند، باید در 
تمامی حوزه های اقتصادمان تأثیر فناوری را مشاهده 
کنیم. معاون علم��ی، فناوری و اقتص��اد دانش بنیان 
رئیس جمهور با بیان این  که امروز با داش��تن قریب به 
۱۰ هزار شرکت دانش بنیان توان کافی فناورانه برای 
حل هر مس��اله ای در کش��ور وجود دارد، خاطرنشان 
کرد: برای این که ش��رکت ها تجمیع شوند و کارهای 
بزرگ انجام دهند، حمایت های بدون هدف کارس��از 
نیس��ت و بای��د کاری کنیم تا این ش��رکت ها میدان 
نقش آفرین��ی و به اصط��لاح زمین بازی خ��ود را در 
اقتصاد کش��ور پی��دا کنند. به نق��ل از معاونت علمی 
ریاست جمهوری، دهقانی فیروزآبادی با بیان این که در 
نس��ل چهارم معاونت علمی به دنبال بازارسازی برای 
شرکت ها هس��تیم، اظهار کرد: معتقدیم در نسل های 
قبلی معاونت علمی، زیس��ت بوم این شرکت ها توسعه 
پیدا کرده اس��ت و اکنون، هدف اصلی این اس��ت که 
برای شرکت های دانش بنیان بازار ایجاد کنیم. توفیق 
شرکت های دانش بنیان زمانی است که به جای ارتباط 
مستقیم با معاونت علمی ریاست جمهوری با دستگاه ها 

و بازارهای مرتبط خودشان ارتباط پیدا کنند.

یک عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی 
گف�ت: پرت�اب ۳ ماه�واره ایرانی ب�ا ماهواره بر 
سیمرغ برخاس�ته از خودباوری داخلی، نگاه به 
درون و اعتماد ب�ه نخبگان داخلی بوده که مایه 

افتخار ملی است.
مجتبی یوس��فی در گفت وگو با ایس��نا، با اشاره به 
پرت��اب موفقیت آمیز س��ه ماه��واره ایران��ی به مدار 
۴۵۰ کیلومت��ری زمین، بیان کرد: گاهی اوقات ما در 
خصوص داشته ها و توانمندی های خود آدرس غلط 
می دهیم، کسی منکر نیست که ما مشکلاتی در کشور 
داریم ولی در همین دولت و به برکت نخبگان کش��ور 
ش��اهد پرتاب سه ماهواره به مدار هستیم و اکنون در 
این حوزه در جمع ۱۰ کش��ور برتر دنیا قرار گرفتیم. 
خیلی از کش��ورهای پیش��رفته تکنولوژی موشک را 
دارند اما ماهواره ندارند، یا به واس��طه موش��ک سایر 
کشورها ماهواره خود را پرتاب می کنند. وی در ادامه 
اظهار کرد: پرتاب این سه ماهواره برخاسته از ظرفیت 
خودباوری داخلی و نگاه به درون و اعتماد به نخبگان 
داخلی اس��ت. این اقدام ی��ک کار تلفیقی بود، گاهی 
برخی می گویند ما اگر موشک نقطه زن داشته باشیم 
چه کمکی به معیشت مردم می کند؟ از نگاه بنده به 
هر دو طرف باید توجه شود. موشک نقطه زن برای ما 
امنیت پایدار به وجود می آورد. نماینده مردم اهواز در 
مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: زمانی که ما می 

توانیم به تکنولوژی س��اخت موشک ماهواره بر دست 
پیدا کنیم یعنی صنعت نظامی ما در اوج علوم هایتک 
است. این عضو هیئت رئیسه مجلس گفت: با خواندن 
تاریخ صنعتی شدن آلمان و سایر کشورهای پیشرفته 
متوجه خواهیم ش��د که بخش��ی از پیشرفت های این 
کش��ورها به خاطر پیشرفت صنعت نظامی بوده است. 
ما تاکنون نتوانستیم ارتباط خوبی بین صنایع دفاعی 
ب��ا صنایع تجاری خود برقرار کنیم و یک خلاء قانونی 
در ای��ن حوزه داش��تیم که مجل��س در برنامه هفتم 
پیش بینی کرد تا ظرفیت صنایع دفاعی ما در دس��ت 
صنایع تجاری ما قرار بگیرد. یوس��فی در پایان گفت: 
متاس��فانه ما مدتی پرت��اب ماهواره ها را تعطیل کرده 
بودی��م، یعنی علم و دانش را تعطیل کرده بودیم ولی 
در دولت سیزدهم شاهد پرتاب متعدد ماهواره ها بوده 

ایم و این اقدام افتخار ملی ماست.

مدیرمس�ئول روزنامه کیه�ان که همواره 
ح�ت در براب�ر ضعفه�ای ش�دید دول�ت 
س�یزدهم از ان دف�اع م�ی کند، ب�ه بازار 
تمس�خر  بازب�ان  اخی�ر  روزه�ای  در   ارز 

حمله کرد.
حس��ین شریعتمداری در س��تون طنز گفت و 

شنود نوشت:
گفت: چی ش��ده که قیمت دلار افزایش پیدا 
کرده؟! مگر چه اتفاقی افتاده؟! اصلًا کدام کانون 

و مرکزی قیمت دلار را تعیین می کند؟!
گفتم:  ای عوام! کش��ور متعل��ق به مردم ایران 
اس��ت ولی قیمت دلار را چند کان��ال تلگرامی 
از خارج کش��ور و چند کانال وابس��ته به همان 

خارجی ها در داخل کشور تعیین می کنند!

گف��ت: یعنی اس��ب مال خودمان اس��ت ولی 
دیگران س��وارش می ش��وند و ما باید دنبال آنها 
بدوی��م؟! بالاخ��ره باید اتف��اق و حادثه ای پیش 
آمده باش��د که افزایش قیم��ت دلار را به دنبال 

داشته باشد!
گفتم: اتفاق و رخ��داد را نیز همان کانال های 
مجازی جعل و منتش��ر می کنن��د! همین دیروز 
این کانال ها قیمت دلار را ۲ هزار تومان افزایش 
داده و درباره علت آن نوشته اند » حمله ایران به 
مواضع آمریکا در مرز اردن «! و نوشته » پنتاگون 
به مردم عادی تهران اخطار تخلیه داده اس��ت «! 
و در داخ��ل نیز همپالگی های آنها قیمت دلار را 

افزایش داده اند!
گفت: مراکز اطلاعاتی و س��ازمان های مربوطه 
چه می کنند؟! و در مقابل حمله تروریس��ت های 
اقتصادی به معیشت و زندگی مردم چه پاسخی 

دارند؟!
گفتم: یارو می گفت پشت یک کامیون نوشته 

بود
»GO WITH WITH«! از رفیقم پرسیدم 
معنی این جمله چیه؟! گفت؛ GO یعنی »برو«، 

WITH هم یعنی » با« ترجمه
»GO WITH WITH«میشه؛ برو بابا...!

یوسفی: پرتاب ۳ ماهواره ایرانی نشان دهنده اعتماد به نخبگان 
داخلی کشور است

حسین شریعتمداری: مسئولان دولت در باره نوسانات ارزی اخیر 
و افزایش قیمت دلار میگویند "برو بابا"

عزم جدی دانش بنیان ها برای تکمیل زنجیره های ارزش اقتصاد
دهقانی در پی بازدید رهبری از نمایشگاه دستاوردهای دانش بنیان مطرح کرد

  پرونده اول
در این نشس��ت تخصصی، روس��ای انجمن ها و 
تش��کل های صنفی حوزه تراتزی��ت بین المللی به 
بیان نکته نظرات و مشکلات خود پرداختند اما نکته 
جالب توجه این جلس��ه، پس از اظهارات منتقدانه 
مس��عود بنابیان - نائب رئی��س اتاق بازرگانی تبریز 
- رُخ داد ک��ه به صورت ش��فاف به بیان مش��کلات 
پرداخ��ت و توقف ۴۵ روزه محموله های تجاری در 
گم��رک تبریز را عدم هماهنگ��ی نهادهای تصمیم 
گیر در پروس��ه تجارت خارجی و بی ربط به بخش 
خصوصی دانس��ت. در این لحظات، ص��ادق نامدار 
- ناظ��ر گم��رکات آذربایجان ش��رقی - با واکنش 
به مطالب ارائه ش��ده، خطاب ب��ه نائب رئیس اتاق 
بازرگانی تبریز گفت که اگر اظهارنامه ها در گمرک 
بیش از ۷ ساعت توقف داشته باشند از سِمت خود 
استعفا می کند و سپس تاکید کرد که بیان اینگونه 
موارد از تریبون پارلمان بخش خصوصی به جایگاه 

گمرک در نزد افکار عمومی آسیب وارد می کند!
  پرونده دوم

نائ��ب رئیس اتاق بازرگانی تبری��ز در ابتدای این 
نشس��ت با اشاره به وجود مس��ائل متعدد در حوزه 
ص��ادرات و واردات گفت: مش��کلات حوزه گمرکی 

همواره جزو پنج مشکل اصلی تجار است. 
"مس��عود بنابیان" ضمن انتق��اد از وجود زنجیره 
بسیار طویل در بخش گمرکات افزود: چندین نهاد 
و س��ازمان به  صورت همزم��ان در زمینه واردات و 
صادرات دخیل هستند و نبود انسجام و یکپارچگی 
و ناهماهنگی بین این بخش ها، فعالان اقتصادی را 

با چالش های عدیده ای مواجه کرده است.
وی تاکید کرد: دنیای تجارت امروز بس��یار سریع 
اس��ت، اما در این شرایط ما ش��اهد فرایند طولانی 
صادرات و واردات در مبادی ورودی کشور هستیم.

نائب رئی��س اتاق تبریز با اش��اره به موازی کاری 
و ناهماهنگ��ی بین مجموعه ه��ای مختلف از جمله 
انبارهای عمومی، ترانزیت، مبادی ورودی، سازمان 
صمت، بانک مرکزی، آزمایشگاه های استاندارد و… 
گفت: موازی کاری  ها و نبود سیس��تم یکپارچه بین 
این مجموعه ها، مشکل بخش خصوصی نیست، اما 

این بخش را با چالش های بزرگی مواجه می کند.
بنابیان تاکید کرد: مخاطب ما سیس��تم ناکارآمد 
فعلی است و تا زمانی که این مسائل در قالب کلان 
کش��وری حل نش��ود، مش��کلات همچن��ان پابرجا 
خواهد بود. مش��کل ما یک گمرک خاص نیس��ت، 
بلکه سیس��تمی است که پاسخگوی نیازهای بخش 
خصوصی نیست و در شرایطی که فعالان اقتصادی 
از لحاظ نقدینگی در بدترین شرایط هستند خواب 

سرمایه در مرزها، به نفع هیچکس نیست.
  پرونده سوم

ناظر گمرکات آذربایجان ش��رقی با اشاره به اینکه 

گمرکات اس��تان ظرفیت هایی بسیاری داشته و در 
بین ۱۶۳ گمرک س��طح کش��ور بی نظیر هس��تند 
گف��ت: گم��رک تبری��ز دارای ظرفیت ریل��ی، انبار 
سرپوش��یده ۱۰ ه��زار مترمرب��ع و ترانزیت مبدا و 
مقصد، گمرک س��هلان برخوردار از مزایای منطقه 
ویژه س��هلان، گمرک جلف��ا برخ��وردار از مزایای 
منطقه آزاد ارس، گمرک مراغه دارای ظرفیت ریلی 
و سیلوی ۱۰ هزار تنی و گمرک بناب نیز برخوردار 

از پایانه صادراتی است.
صادق نام��دار اف��زود: در گمرک بن��اب، دو نفر 
پرس��نل داریم و با ای��ن حداقل پرس��نل، مجموع 
صادرات ای��ن گمرک ۳۴۵ میلی��ون دلار بوده که 
میزان تبادلات آن از ۱۰ الی ۲۰ گمرک کشور هم 

بیشتر است.
وی ب��ا بی��ان اینک��ه در یک گم��رک، تعداد ۲۰ 
سازمان مستقر هستند که فعالیت آن ها مثل زنجیر 
به هم وصل اس��ت اظهار کرد: گمرک، یک سازمان 
فرامل��ی ب��وده و دو بحث کاهش زم��ان ترخیص و 
هزین��ه در آن مطرح اس��ت، در بحث کاهش زمان 
ترخی��ص، قانون بهب��ود فضای کس��ب و کار موثر 

ب��وده و تقریبا دپو و رس��وب کالاه��ا در گمرکات 
استان به صفر رسیده است.

نامدار با اش��اره به پیگیری اصلاح س��اختارها در 
گم��رکات تاکید ک��رد: اصلاح س��اختاری گمرک 

نوردوز در روزهای ابتدایی روی کارآمدن اس��تاندار 
جدید آذربایجان ش��رقی در دس��تورکار قرار گرفته 
اس��ت. وی، ترخیص نس��یه، ترخیص ۹۰ درصد با 
حداقل اسناد، ورود موقت برای واحدهای تولیدی، 
تس��هیلات ویژه برای شرکت های دانش بنیان ها که 
۲۰ ش��رکت از این تس��هیلات برخوردار هس��تند 
و مج��وز انبارهای اختصاص��ی را از جمله اقدامات 
گمرکات استان عنوان کرد و گفت: بسیاری از کارها 
در مرزها به صورت موازی کاری انجام می گیرد که 
اتاق بازرگانی بای��د برای حذف این موازی کاری ها 

کمک کند.
  پرونده ماقبل آخر

رئیس انجمن کارگزاران گمرکی آذربایجان شرقی 
در تشریح مشکلات گمرکی استان گفت: عدم وجود 
مدیریت واحد در مرزها یکی از مش��کلات گمرکات 
و ترانزیتی بوده و در جهت بهبود عملکرد گمرکات 
نیز پیشنهاد ایجاد مناطق پنجگانه گمرکی کشوری 

را داریم.
رضا کامی افزود: اگر گمرکات به  صورت منطقه ای 
اداره ش��ده و اختیارات در حد معمول برای ستادها 

در نظر گرفته ش��وند، بخش اعظمی از مش��کلات 
موجود در همان ستادها رفع خواهد شد.

وی، برق��راری حاکمیت قان��ون در مورد عملکرد 
تش��ریفات گمرکی توس��ط کارگ��زاران گمرکی به 
عنوان وکلای رسمی و پیشگیری از افراد غیررسمی، 
تعامل بیش��تر گمرکات با تش��کل های اقتصادی به 
خصوص اتاق بازرگانی و انجمن کارگزاران سراس��ر 
کش��ور، برقراری و پذیرش وکالت ه��ای کاری بین 
کارگزاران گمرکی که س��ال ها به صورت غیرقانونی 
لغو ش��ده اس��ت و بررسی مش��کلات اقتصادی در 
گمرک که ناش��ی از تصمیم گیری هایی اس��ت که 

گمرک در آن حضور ندارد را پیشنهاد داد.
کامی با اش��اره ب��ه اینکه در اغلب مواقع ش��اهد 
هس��تیم قوانی��ن و مقررات گمرک ام��کان اجرایی 
شدن نداش��ته و یا ملغی می شوند خاطرنشان کرد: 
امکانات کش��ور در جهت ترانزیت خارجی بر کسی 
پوش��یده نیس��ت اما عملکردهایی ک��ه در مرزها و 
گمرکات استان انجام می گیرد پتانسیل ارزآوری را 

در حد موردانتظار امکان پذیر نمی سازد.
  پرونده آخر

معاون حقوقی و نظارت گمرک ایران با اش��اره به 
اینکه دستگاه های مس��ئول و تصمیم گیر در حوزه 
تجارت خارجی زیاد اس��ت گف��ت: باید بپذریم که 
بخش��نامه های ابلاغ��ی و مصوب در ح��وزه تجارت 
خارجی زیاد و مشکل س��از است و برخی از موانع و 

مشکلات نیز به تصمیمات بازمی گردد.
"ابراهیم نق��دی" از پیگیری بحث مدیریت واحد 
مرزها توسط دولت خبر داد و افزود: باید قبول کنیم 
که امروز تجارت در کشور ما سهل و روان نیست و 
عمده دلایل آن نیز به ناهماهنگی ها و سازمان های 

مختلف دخیل در این حوزه بازمی گردد. 
وی ب��ا بیان این که مجم��وع اظهارنامه های صادر 
شده در ۹ ماهه سال ۱۴۰۲ تعداد ۷۹۵ هزار و ۹۶۱ 
اظهارنامه بوده اس��ت ادامه داد: اهم تسهیلات ارائه 
ش��ده برای این تعداد فعال اقتصادی کش��ور شامل 
اس��تفاده حداکثری از مسیر سبز و زرد، موافقت با 
انتقال کالا به انبارهای اختصاصی، ترخیص نس��یه، 
اخذ ضمانت نامه بانکی، ۲۴ س��اعته شده گمرکات 

مهم و غیره می  شود.
نقدی در تش��ریح وضعیت صدور بخشنامه ها در 
کش��ور اظهار ک��رد: تعداد بخش��نامه های مبادلات 
تج��اری وزارتخانه ها و س��ایر س��ازمان های متولی 
درگیر در حوزه تجارت در سال ۱۴۰۱ شامل ۳۱۹ 
بخش��نامه بوده که ۲۰۷ م��ورد در حوزه صادرات و 
۱۱۲ م��ورد در حوزه واردات بوده اس��ت؛ همچنین 
تعداد بخش��نامه  های صادر ش��ده در ۹ ماهه سال 
جاری نس��بت به مدت زمان مشابه در سال گذشته 
کاه��ش ۵۰ درصدی را از ۲۲۹ بخش��نامه به ۱۱۴ 
بخش��نامه را نش��ان می دهد اما باز هم زیاد است و 
باع��ث اختلال در حوزه تجارت و صادرات و واردات 
می شود. وی با انتقاد از طولانی بودن پروسه نمونه  
برداری ه��ای س��ازمان  های مختل��ف از محموله ها 
خاطرنش��ان کرد: وقتی دنیا هر روز به دنبال تحول 
اس��ت، اداره به شیوه سنتی دیگر امکان پذیر نیست 
و باید دس��تگاه ها اقدامات خود را ب��ه روز کنند. با 
قوانی��ن دهه های قب��ل نمی توان تجارت در س��ال 

۲۰۲۴ را اداره کرد.
شایان ذکر است در این نشست تخصصی خطاب 
به معاون گمرک کش��ور به نمایندگی از مسئولان 
عالیرتبه کش��ور تاکید گردید که آذربایجان شرقی 
یک��ی از ۵ منطقه مهم ایران اس��ت که بیش��ترین 
میزان صادرات را ب��ه خود اختصاص داده و فعالان 
حوزه اقتصادی و تجاری اس��تان بدون کوچکترین 
رانت دولتی و با بیش��ترین موانع گمرکی به تجارت 
خارج��ی م��ی پردازند ک��ه ۹۷ درص��د محصولات 
صادراتی منطقه نیز توسط بخش خصوصی و عمدتاً 
تولیدات اس��تراتژیک صورت می گیرد که توس��عه 
صادرات��ی آذربایجان فقط با حل مش��کلات پیش 

روی این فعالان تحقق می یابد و بس...!

تجارت بین الملل
گرفتار بوروکراسی اداری

اهمیت رفع موانع گمرکی در تجارت خارجی 
آذربایجان شرقی در نشست مدیران و فعالان 

اقتصادی استان به روایت "عصرآزادی"

عصرآزادی/ شهرام صادق زاده 

فلس�فه نامگذاری ۲۶ ژانویه ب�ه عنوان روز جهانی گمرک به اجاس افتتاحیه ش�ورای همکاری 
گمرکی در تاریخ ۲۶ ژانویه سال ۱۹۸۳ میادی مربوط می شود که این تشکیات در سال ۱۹۵۳ 
با حضور ۱۷ کشور در بروکسل شکل گرفت و ۳۰ سال بعد در روز تاسیس آن، روز جهانی گمرک 
نامگذاری گردید. در حقیقت، هر سال رئیس سازمان گمرک، شعاری برای این روز تعیین می کند 
که شعار ۲۰۲۴ نیز، تعامل هدفمند با شرکای سنتی و جدید است که نشان می دهد دنیای امروز 
با چالش  هایی مواجه اس�ت که قطعاً در دهه های قبل با آن مواجه نبوده و همواره در حال تغییر 

است که باید با همکاری گمرکات کشورها به سهولت در تبادلات تجارت خارجی منجر گردد.
به همین مناسبت نشست مدیران ادارات و فعالان اقتصادی آذربایجان شرقی با مدیران گمرکات 
این استان در اتاق بازرگانی تبریز برگزار شد که در آن، معاون حقوقی و نظارت گمرکات کشور، 

ناظر گمرکات آذربایجان  شرقی، هیئت نمایندگان اتاق تبریز، مدیران گمرک های استان و فعالان 
اقتصادی استان حضور داشتند.

جعفر محرم  پور - دبیر اتاق بازرگانی تبریز - بر اهتمام اتاق در برگزاری نشس�ت های متعدد در 
ح�وزه گمرک، مالیات، کار، تامین اجتماعی و سیس�تم بانکی با حضور مس�ئولان مربوطه جهت 
رف�ع و کاهش مش�کات بخش خصوص�ی آذربایجان ش�رقی تاکید کرد. ص�دور بخش نامه ها و 
دستورالعمل های خلق  الساعه، قوانین متناقض سازمان های مرتبط با هم، نبود مدیریت یکپارچه، 
عدم اس�تقرار آزمایش�گاه های تخصص�ی تعیین هوی�ت، فعالیت افراد بدون مج�وز، هزینه های 
انب�ارداری، حمل و نق�ل و جابجایی غیر اصولی از جمله دغدغه هایی اس�ت که فعالان اقتصادی 

آذربایجان شرقی همواره بر آن تاکید دارند و آنچه به گوش نمی رسد فریاد آنهاست...

معاون حقوقی و 
نظارت گمرک 
ایران می گوید 

دستگاه های متولی 
در تجارت خارجی 
باید اقدامات خود 
را به روز کرده و 

با قوانین دهه های 
قبل به تجارت سال 

۲۰۲۴ نپردازیم

دبیرکل حزب جمهوریت: لیست نداریم ولی در 
انتخابات مشارکت می کنیم

دبیرکل حزب جمهوریت ایران اس�لامی 
گف�ت: ما بن�ای ائت�لاف ب�ا س�ایر احزاب 
اصلاح طل�ب ب�رای ش�رکت در انتخاب�ات 

مجلس شورای اسلامی را نداریم.
رس��ول منتجب نیا در گفت وگو با ایسنا درباره 
رویکرد حزب جمهوریت ایران اسلامی در انتخابات 
مجلس شورای اس��لامی اظهار کرد: ما کاندیدای 
خاص��ی در انتخابات نداریم فقط یک��ی دو نفر از 

حزب ما تایید شده اند و سایر اعضای حزب تاییدصلاحیت نشده اند. ممکن است از همین اعضای 
تایید صلاحیت شده خود حمایت کنیم. ما مثل شهروندان عادی در انتخابات شرکت می کنیم ولی 
نمی توانیم لیست بدهیم. وی در ادامه درباره امکان ائتلاف با سایر احزاب اصلاح طلب، تصریح کرد: 
جبهه اصلاحات که وارد انتخابات نمی شود ولی چند حزب دیگر اصلاح طلب ممکن است لیست 
بدهند البته به این شرط که داوطلب کافی داشته باشند و هنوز وضع آنها روشن نیست. ما بنای 

ائتلاف با سایر احزاب را نداریم و داوطلب تایید صلاحیت شده ای هم نداریم که لیست بدهیم.

نشست شورای وحدت

بادامچیان: مجلس دوازدهم جیب بسته باشد
دبی�رکل موتلفه اس�لامی گف�ت: مجلس 
دوازدهم باید مجلس تحول و تکامل باشد. 
این مجلس باید جیب بس�ته باشد تا دهان 

نمایندگانش باز باشد.
به گزارش ایس��نا، اسدالله باداچیان در دومین 
نشست ش��ورای وحدت اصولگرایان، گفت: وارد 
مرحله جدی انقلاب ش��ده ایم. سلامت و امنیت 
م��ورد تاکید مقام معظ��م رهبری بوده اس��ت. 

شورای نگهبان در ۱۳۰۰۰ تاییدی که انجام داد همت بلندی کرد. البته پیشنهاد بنده این بود 
که عدم تایید صلاحیت ها را به مردم بس��پارد. وی ادامه داد: تحول در بازنگری قانون اساسی 
با اذن مقام معظم رهبری در اولویت است. مجلس دوازدهم باید مجلس تحول و تکامل باشد. 
این مجلس باید جیب بس��ته باش��د تا دهان نمایندگانش باز باشد. مسئله اصلی بعد از شکل 
گرفتن مجلس دوازدهم باید مورد توجه باش��د. این مجلس باید الگو و اس��وه مردم شود. وی 
ادامه داد:  آمریکا به حدی بدبخت شده که ایالت تگزاس در حال جدا شدن از این کشور است. 

با مشاهده دعوای ترامپ و بایدن متوجه عمق چالش ها در این کشور هستیم.

حیدری: پرتاب ماهواره های ایرانی در شرایط 
تحریمی انجام شده است

نائب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی گفت: 
پرتاب س�ه ماهواره مهدا، هاتف ۱ و کیهان ۲ از طریق ماهواره بر س�یمرغ در شرایط 
تحریمی انجام ش�د و ایران توانس�ت این تکنولوژی را بومی س�ازی ک�رده و از آن 

استفاده کند.
ش��هریار حیدری در گفت و گو با ایسنا با اشاره به پرتاب موفقیت آمیز سه ماهواره ایرانی بر 
فراز ماهواره بر س��یمرغ گفت: پرتاب این ماهواره ها چند ویژگی برای جمهوری اس��لامی دارد 
اول این که کش��ور ما جزو ۱۰ کش��ور برتر دنیا اس��ت که به این تکنولوژی دست پیدا کرده و 
این یک مزیت و برتری برای دانش��مندان ماس��ت. وی اضافه کرد: ویژگی بعدی این است که 
این تکنولوژی بومی بوده و بومی س��ازی ش��ده اس��ت یعنی دانش آن در اختیار دانش��مندان 
کش��ور ماست آن هم در شرایطی که در طول سال های گذشته غربی ها و غیرغربی ها صاحب 
ای��ن تکنول��وژی بوده و ما را تحریم کرده اند. نائب رئیس کمیس��یون امنیت ملی و سیاس��ت 
خارجی مجلس ش��ورای اس��لامی یادآور ش��د: دنیای امروز به سمت توس��عه و پیشرفت در 
ح��وزه فضا حرکت می کند لذا هر کش��وری که چنین تکنول��وژی را ندارد از جهت تحقیقاتی 
در پیش��رفت های جامعه جهانی عقب می افتد خوش��بختانه این تکنولوژی در اختیار ماست و 

جمهوری اسلامی با پرتاب ماهواره به فضا جزو ۱۰ کشور برتر دنیا قرار دارد.

خبر


